
 
Kienitz leszármazottak jártak a Körös-vidéken 
 
Nem telt munka nélkül a nyár sem a Múzeum Baráti Körben, igaz, személyes 
találkozásra csak szeptemberben került sor.  
 
A gátőri munka előtt tisztelegtünk honlapunkon júniusban, ráirányítva a figyelmet a gát- 
és csatornaőri feladatok jelentőségére. Schriffert András Szodorai Lászlóról a Hírlevél 
előző számában megjelent írása a Békés Megyei Hírlapban is megjelent. Idén is részt 
vettünk a Múzeumok Éjszakáján, június 26-án, a Tájvízházban, nekünk a Mosonyi 
Emlékszoba bemutatása volt a feladatunk, melynek örömmel tettünk eleget. Schriffert 
András, Csiffári Nándor, Szabó Béla végezte ezt a munkát, továbbá a Baráti Kör részéről 
még Kőváriné Böbe, Juhász András és Péli Tibor István segítették az érdeklődőket 
kalauzolni a kiállításon.  

 

  
A Bodoki-sírok rendbetétele a nyáron június 9-én és szeptember 9-én történt. A mindkét 
síron jelentkező javítási igények miatt Schriffert András és Juhász András tartottak egy 
szemlét Csőke Péter vállalkozóval a szükséges javítások felmérésére, és a költségigény 
felbecsülésére, mely beavatkozástól függően 200 ezertől közel 500 ezer Ft-ig terjed. 
Sajnos nincs rá fedezet, pedig a felújítási költség az idő előrehaladtával csak nőni fog. 
 
Készítjük a Takács Lajos Emléksarokhoz és a tervezett kiadványhoz az anyagot. Lázárné 
Zsuzsa és Vasasné Ági felkutatta Takács Lajos írásait, mint kiderült, szép számmal jelent 
meg publikációja országos szaklapokban is, nem csak a Vízügyi Szemlében. 
A hosszúfoki kiállítás létesítéséhez Schriffert András felmérte a helyszíni lehetőségeket, 
és vázlatot készített a döntéshez. 
 
A frissen nyugdíjba ment Nagy Sándor szakági vezető mérnök kolléga segítségével -
akinek ezért köszönetünket fejezzük ki - véleményeztük a Békés város vízrajzi 
helyzetéről, történetéről dr. Baji Mihály által készített tanulmányt, a szerző kérésére. 
Tiszteletet érdemlően részletes, nagy terjedelmű, összetett, és sok adatot, forrásmunkát 
tartalmaz a tervezett kiadvány, alapos munka.  
A Kapus-híd és Tájvízház Békés Megyei Értéktár oklevél átadásán vettünk részt 
szeptember 4-én a Megyenapon, mint a Kapus-híd felterjesztői, és mint a Tájvízház 
javaslati anyagának tervezői. Örülünk, hogy a Megyei Értéktárba bekerültek. Következő 
értéktári javaslataink: „A Bodoki mérnökdinasztia munkássága” és a „Vízügy Székház”- 
tervezése a Baráti Körben már folyamatban van. 
 

 
Az értéktári oklevelekkel 
 
Örömmel vettük, hogy Kienitz leszármazottak jártak a Körös-vidéken. Kienitz Vilmos 
unokája, Kienitz András kereste meg Baráti Körünket. Kienitz Vilmos az Alsó-Fehér-
Körösi Ármentesítő Társulat igazgató-főmérnöke, később a Körös-vidéki Vízügyi 
Igazgatóság főmérnöke volt. András családjával augusztus elején egy hetet töltött a 
Körös-vidéken, és segítséget nyújtottunk neki abban, hogy megmutathassa 



gyermekeinek dédapjuk találmányát, az ún. „Kienitz féle” szárnylapátos szivattyút. A 
szivattyút tagtársunk, Kovács Ákos területi felügyelő, a Hosszúfoki Múzeumot és az ott 
található két szivattyút Hegedűs András gátőr segítő közreműködésével tekinthették 
meg. Két albumot digitalizálásra készítettünk elő az 1989-es Kienitz ünnepségről, és 
előadásai anyagáról a látogatás előkészítéseként tiszteletükre. 

 
A „Kienitz féle” szárnylapátos szivattyút Kovács Ákos területi felügyelő mutatta be a 
családnak 
 
Szép számmal vettünk részt az év első személyes összejövetelén - amit remélünk, hogy 
nem egyben az utolsó is - szeptember 9-én a Tájvízházban. Vízügyi összekötőnk, 
Pozsárné Kaczkó Zita a vízügy részére előzetesen feltett kérdéseinkre ismertette a 
válaszokat és megbeszéltük közös feladatainkat. A „Fórum”-nak nevezett találkozás 
elején beszámoló hangzott el az ez évben végzett munkánkról, melyben ismertettem, 
milyen feladatokat hajtottunk végre és miket tervezünk. Folyamatos a 
kapcsolattartásunk a Baráti Körben, az online térben gyakran találkozunk. A Fórum 
résztvevői nagyon aktívak voltak, számos kérdés, hozzászólás, javaslat hangzott el. A 
következő nagyobb feladatunk a „Gyulai tűsgát 125 éves” ünnepségre való készülés. A 
találkozó egy magunkról szóló „családias” beszámolással zárult, elmondtuk ki-ki hogy 
van, és milyen örömeink, gondjaink vannak. Búcsúzóul mindenkinek jó egészséget, 
további jó munkát kívántunk! 
 

 
Szeptember 9-i ülésünk a Tájvízházban 
 
Október 1-jére a honlapunkra összeállítást készítettünk a Békésszentandrás duzzasztó 
építésének 85 évvel ezelőtti megkezdéséről, melyben érdekesség a kapcsolódó 
sajtóválogatás, és a korabeli fényképek bemutatása. 
 
  
Czakóné Czédli Jolán 
 



 

 


